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Justerarnas signatur                                                                                  Utdragsbestyrkande 

 

§ 1 

Anmälan av inlämnade medborgarförslag 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att handlägga medborgarförslaget om bättre 

resurser till socialtjänsten som ett klagomål. 

 

Ärendet 

Följande medborgarförslag har lämnats in till stadsdelsnämnden, vilket förvaltningen 

hade redovisat till nämnden i en sammanställning daterad 2014-02-21. 

 

Bättre resurser till socialtjänsten 

Dnr 1.2.4-762/2013 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad (M) föreslog att nämnden skulle uppdra åt förvaltningen att 

handlägga medborgarförslaget som ett klagomål. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 2 

Bemanningen vid Veckobo vård- och omsorgsboende  

Svar på skrivelse från (V) 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen från 

vänsterpartiet om bemanningen vid Veckobo vård- och omsorgsboende. 

 

Ärendet 

I en skrivelse till stadsdelsnämnden hänvisar vänsterpartiet till uppgifter i Mitt i Söderort 

och Kommunalarbetaren om att alla heltidsanställda vid Stora Sköndal skulle ha tvingats 

acceptera deltidsanställning. Partiet undrar om detta även berör personalen vid Veckobo 

vård- och omsorgsboende, där nämnden förra året tog ställning till ett förslag om ändrad 

bemanning. 

 

På grund av stor övertalighet har Stora Sköndal sett över bemanningen inom alla 

verksamheter. Heltidsanställningar har omförhandlats till deltider för all personal utom 

arbetsledare. Vid Veckobo har fem heltidsanställningar omförhandlats till 87 procent av 

heltid. Efter förändringen är personaltätheten högre under de delar av dygnet då 

vårdbehoven bedöms vara störst, och förvaltningen bedömer att kvaliteten för brukarna 

har ökat. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-02-18. 

Dnr 1.6-650/2013 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Lars Bäck m fl (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade 

därutöver fram ett eget förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Lars Bäck m fl (V) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Reservation 

Lars Bäck m fl (V)  

 

Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag samt konstaterar, att berörd personal redan 

någon vecka före nämndens beslut den 13 juni 2013 hade fått personliga brev med 

beskedet att de var tvungna att godta deltid då alternativet var uppsägning på grund av 

arbetsbrist, samt att nämnden vid det aktuella sammanträdet därmed inte hade erhållit ett 

komplett beslutsunderlag. 
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Särskilt uttalande 

Lars Bäck m fl (V)  

 

Inför sammanträdet den 13 juni 2013 presenterades ett beslutsunderlag som handlade om 

en förlängning av gällande avtal med två år på samma villkor. I anslutning till detta 

presenterades även ett beslutsunderlag som innebar en villkorsförändring i form av en 

schemaförändring vid Veckobo. I korthet innebar förslaget att färre anställda skulle utföra 

samma arbete på andra tider. Eftersom det föreföll att vara en lösning som påminde om ett 

s.k. ”Columbi Ägg” betvivlade vi att det var möjligt och föreslog istället nämnden att fatta 

ett annat beslut som avslogs och istället blev det en reservation. 

 

”Vi har inga åsikter om ändrade scheman om de gör arbetet mer effektivt och om 

ändringar gör att personal finns på plats de tider då de behövs mest. Men vi kan inte 

godkänna en minskning av antalet anställda. Vi har inte fått rapporter om att det 

någonstans inom vården eller omsorgen råder ett överflöd av personal. Tvärtom hör vi att 

det saknas personal på många håll. Vi vet inte hur det ser ut på just Veckobo vård- och 

omsorgsboende men vi godkänner ingen minskning av antalet arbetare så länge vi inte får 

höra från personal och brukare att minskningen kan göras utan att det drabbar 

arbetsbelastningen eller tillgången till personal på ett negativt sätt.” (Ur protokollet från 

Farsta SDN 2013-06-13) 

 

I efterhand har det visat sig att personalen redan i början av juni 2013 fått brev som 

underrättade dem om att de var tvungna att acceptera deltid, annars riskerade de att 

drabbas av uppsägning på grund av arbetsbrist. Detta framgår av artiklar i bland annat 

Mitt i Söderort Farsta Sköndal den 27 augusti 2013 samt Kommunalarbetaren den 9 

september 2013.  

 

Detta innebär sammanfattningsvis att Farsta Stadsdelsnämnd ej hade ett fullständigt 

beslutsunderlag i ärendet den 13 juni 2013.  Noterbart i sammanhanget är att det i 

Alliansmajoritetens budget för 2013 stod; ”För de som idag har ofrivillig deltid och vill 

arbeta mer ska heltid erbjudas och det ska finnas goda möjligheter till 

kompetensutveckling”. (Sid 11 ur Ett Stockholm där alla kan växa) 

 

Vi kan i efterhand konstatera att denna målsättning inte var vägledande vid majoritetens 

beslut i det aktuella ärendet den 13 juni 2013. Nu handlade det dock om personalen hos en 

entreprenör, en stiftelse, måhända ska det vara skillnad på folk och folk eftersom 

nämndens majoritet alltid avslår förslag som innehåller krav om kollektivavtal eller 

kollektivavtalsliknande villkor vid samtliga upphandlingar av tjänster inom olika former 

av vård och omsorg.  

 

Kanske blir det en förändring på denna punkt i fortsättningen även hos alliansmajoriteten 

eftersom det numera finns ett EU-direktiv som ger medlemsländerna möjlighet att ställa 

denna typ av krav vid upphandlingar.  
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§ 3 

Snöröjningen i Farsta stadsdelsområde  

Svar på skrivelse från (V) 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen från 

vänsterpartiet om snöröjningen i Farsta stadsdelsområde. 

 

Ärendet 

I en skrivelse till stadsdelsnämnden ställer vänsterpartiet frågan om staden utför kontroll 

av snöröjningen och vilket resultat kontrollen i så fall visar. 

 

Trafikkontoret redogjorde för sin kontrollrutin i anslutning till stadsdelsnämndens 

sammanträde den 17 december förra året. Förvaltningen förutsätter att kontoret utför 

kontroller i enlighet med vad de redovisade. Vi har inte heller fått rapporter om att det 

skulle finnas noteringar om särskilda gator i området. Förvaltningens egen kontroll av den 

snöröjning som vi ansvarar för visar att den har fungerat bra. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-02-13. 

Dnr 1.6-66/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 4 

Stärk beroendemottagningen vid Gullmarsplan  

Svar på skrivelse från (S), (MP) och (V) 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen från 

socialdemokraterna, miljöpartiet och vänsterpartiet om att stärka beroendemottagningen 

vid Gullmarsplan. 

 

Ärendet 

I en skrivelse till stadsdelsnämnden har socialdemokraterna, miljöpartiet och vänster-

partiet föreslagit att beroendemottagningen vid Gullmarsplan stärks eftersom den betyder 

mycket för brukarna. Avtalet bör förlängas, arbetsmiljön tryggas, verksamheten bör får en 

fungerande ledning och en kartläggning bör genomföras av den målgrupp som inte nås av 

vård. 

 

Förvaltningen redovisar i sitt svar att en arbetsgupp har tillsatts av parterna vid 

mottagningen för att se över form och innehåll i verksamheten. Översynen ska ligga till 

grund för en ny samverkansöverenskommelse. Gruppen kommer att inleda översynen 

med en kartläggning av mottagningens målgrupp med komplexa vårdbehov och av de 

som är aktuella vid förvaltningarnas missbruksvård.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-02-14. 

Dnr 1.6-64/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade 

därutöver fram ett eget förslag. I detta instämde Lars Bäck m fl (V). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Lars Bäck m fl (V) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Reservation 

Gunnar Sandell m fl (S) och Lars Bäck m fl (V)  

 

Vi är mycket nöjda med att utredningen sker. Det finns ett stort behov av insatser inom 

området, bra med denna samverkan. Vi vill ha besked om när utredningen beräknas vara 

klar. Vi vill att den då redovisas till nämnden. Vi vill ha besked om vilka som ska fatta 

beslut om eventuella förändringar. 
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Särskilt uttalande 

Lars Bäck m fl (V)  

 

Vi tackar för svaret och noterar att förvaltningen redan samma dag som sammanträdet, 

den 6 februari agerat och formerat en partsammansatt arbetsgrupp som ska utarbeta ett 

underlag för en ny samverkansöverenskommelse.  
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§ 5 

Upprustning av parkleken Farstaängen i Farsta, etapp 3  

Genomförandebeslut 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att genomföra den tredje etappen av 

upprustningen av Farstaängen enligt förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet 

Stadsdelsnämnden har fått investeringsmedel för att rusta upp parkleken Farstaängen. 

Medlen har fördelats under tre år med start 2012. Arbetet har därför delats in i tre etapper 

varav denna är den sista. 

 

Samråd hölls inför starten 2012. Inför denna etapp har personalen på parkleken hållit 

samråd om valet av lekställning för större barn. Enligt förvaltningens kalkyl kommer 

upprustningen att kosta 3,2 miljoner kronor, vilket också är den summa som nämnden har 

anslagit i årets verksamhetsplan. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-02-17. 

Dnr 3.1-452/2012 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade 

därutöver fram ett eget förslag. 

 

Lars Bäck m fl (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade 

därutöver fram ett eget förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation 

Gunnar Sandell m fl (S) 

 

Det är bra att Farstaängen utvecklas som park för alla. Bra med flera hundra procents 

förbättring av deltagande i samrådet. Vi vill att förvaltningen ser till att det finns 

möjligheter att med cykel på enkelt och bekvämt sätt passera genom parken. Vi har även 

hört att det finns planer på att bygga i parken, vi vill att det ska vara en park. Bullerplank 

mot Nynäsvägen vore ett ytterligare bra lyft för parken. Vi är lite frågande inför att en 

lekställning med omgivning kostar 3,2 mkr. 
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Reservation 

Lars Bäck m fl (V)  

 

Nämnden uttalar att den kompletterande växlighet som ska planteras ska vara bärbuskar 

och fruktträd som passar i den aktuella klimatzonen. 
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§ 6 

Korttidstillsyn enligt LSS på fritidsgården Morris i Hökarängen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att starta korttidstillsyn enligt lagen om stöd 

och service till vissa funktionshindrade (LSS) på fritidsgården Morris i Hökarängen. 

 

Ärendet 

Förvaltningen bedriver fritidsgård för ungdomar med funktionsnedsättning på fritids-

gården Morris i Hökarängen. Verksamheten är öppen kvällstid måndagar och onsdagar.  

 

Förvaltningen föreslår att Morris från och med i höst även ska erbjuda korttidstillsyn 

enligt LSS på morgonen (om det finns behov) och efter skoltid samt under skollov. 

Förutsättningar är goda. Det finns en utrustad lokal som inte utnyttjas till fullo och fritids-

ledare som har rätt kompetens och mångårig erfarenhet av att driva en öppen verksamhet 

för målgruppen. Verksamheten planeras att till en början ha runt tio deltagare. En korttids-

tillsynsplats på Morris kommer 2014 att kosta 13 000 kronor. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-02-17. 

Dnr 5-92/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 7 

Granskning av gruppbostad inom socialpsykiatrin 

Rapport från socialnämnden och funktionshinderinspektörerna 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av socialnämndens och 

funktionshinderinspektörernas granskning av gruppbostad inom socialpsykiatrin. 

 

Ärendet 

Stadens funktionshinderinspektörer har granskat beslut om insatsen gruppbostad vid 

Farsta och några andra stadsdelsförvaltningar. Enligt beslut i kommunfullmäktige ska 

bedömningsinstrumentet DUR (Dokumentation, Utvärdering och Resultat) användas fullt 

ut inom stadens socialpsykiatri. Granskningen visade att DUR använts i elva ärenden men 

att handläggningen varierade stort. 

 

Förvaltningen har upprättat en åtgärdsplan för att få en bättre och mer likvärdig kvalitet i 

utredningarna, bedömningarna och uppföljningarna i dessa ärenden. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-02-10. 

Dnr 1.6-21/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade 

därutöver fram ett eget förslag. 

 

Lars Bäck m fl (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade 

därutöver fram ett eget förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation 

Gunnar Sandell m fl (S) 

 

Vi värnar om denna grupp som tillhör de sköraste i vårt samhälle, de som har störst behov 

av gemensamma insatser för sin livskvalité. Vi vill ha en rapport till septembernämnden 

om läget. Vi har uppfattat att ett av de stora problemen är att hitta bostäder åt denna 

grupp, vi har haft alltför många på listan över ej verkställda beslut. 
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Reservation 

Lars Bäck m fl (V)  

 

Granskning av gruppbostad inom socialpsykiatrin är egentligen en missvisande titel på 

ärendet. Ärendet är en granskning av dokumentationen som görs av socialarbetare vid 

beslut av insatsen gruppbostad inom socialpsykiatrin inom några stadsdelar i Stockholm.  

 

Vi tackar för att vi får ta del av granskningen. Det är viktigt att det görs granskningar av 

dokumentation inom socialpsykiatrin för att få dem att hålla hög kvalitet. Granskningen 

visar på brister i dokumentation och i kommunikationen med brukarna. 

 

Socialarbetare och socialsekreterare har ofta en tung arbetsbörda. De behöver ha tydliga 

och enkla verktyg av hög kvalitet för att göra ett gott arbete. Dessutom behöver de tid till 

att träffa och till att tala med brukare. Bristerna i dokumentationen kan bero på att 

socialarbetarna inte har tillräckligt med tid och resurser för att hinna göra ett gott arbete. 

Vi misstänker att det kan vara så. Vår uppfattning är att socialarbetare ofta vill träffa 

brukarna mer. De vill göra utförliga utredningar. Det som ofta saknas är tid och frihet att 

planera och lägga upp sitt eget arbete. Socialarbetare är pressade till att arbeta snabbt och 

billigt på bekostnad av kvalitet och brukarinflytande. Dokumentation tar tid. 

Kommunikation tar tid. Det krävs gott om tid till att skriva en SIP (samordnad individuell 

plan). Om inte socialtjänsten har tillräckliga resurser så kommer inte heller resultatet vara 

som det borde. 
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§ 8 

Så här tyckte brukarna inom området funktionsnedsättning 2013 

Resultat från stadens brukarundersökning 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av brukarundersökningarna 

inom området funktionsnedsättning 2013. 

 

Ärendet 

I höstas genomfördes en stadsövergripande brukarundersökning inom området funktions-

nedsättning. Den riktade sig till samtliga personer som får insatser i form av gruppbostad 

och servicebostad, korttidshem och daglig verksamhet.  

 

Förvaltningens helhetsbedömning är att resultaten visar på några förbättringsområden. 

Resultaten från den här och även andra uppföljningar som respektive utförare genomför 

kommer att analyseras på enhetsnivå. Åtgärdsplaner ska tas fram med fokus på 

förbättringsområden. Biståndshandläggarna kommer i sina individuella uppföljningar med 

brukarna särskilt att gå igenom de förbättringsområden som framkommit.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-02-10. 

Dnr 1.6-40/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade 

därutöver fram ett eget förslag. I detta instämde Lars Bäck m fl (V). 

 

Lars Bäck m fl (V) lade dessutom fram ett eget yrkade. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation 

Gunnar Sandell m fl (S) och Lars Bäck m fl (V) 

 

Vi anser att förvaltningen försöker bortförklara resultaten, vilket vi inte tycker är en bra 

metod. Vi vill ha en redovisning till septembernämnden av åtgärder som genomförts samt 

sammanfattning av de brukarsamtal som till dess genomförts under året. 
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Reservation utöver gemensam reservation 

Lars Bäck m fl (V)  

 

Vi är tveksamma till denna form av enkäter bland våra medborgare, de ger möjligen en 

indikation. I dessa undersökningar så är det lokalt enbart 17, 19 respektive 47 % av de 

svarande som själva besvarat brukarundersökningarna. Vi skulle föredra att de 

ekonomiska resurserna användes till djupintervjuer utförda av oberoende personer med 

kompetens att värdera och granska de olika verksamheterna för personer med 

funktionsnedsättning. 
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§ 9 

Så här tyckte de äldre om hemtjänsten i sitt servicehus 2013 

Resultat från stadens brukarundersökning 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av brukarundersökningen om 

hemtjänsten i stadens servicehus 2013. 

 

Ärendet 

Stadsledningskontoret har nu redovisat förra årets brukarundersökning om hemtjänsten i 

stadens servicehus. Resultaten visar att en stor del av Farstas äldre som bor i servicehus är 

nöjda med sin hemtjänst. 

 

Resultaten både från den här undersökningen och andra uppföljningar som respektive 

utförare genomför ska analyseras på enhetsnivå under våren. Åtgärdsplaner ska tas fram 

med fokus på fördjupade studier inom de områden som identifieras som förbättrings-

områden. Arbetet följs upp i årsredovisningen för i år. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-02-21. 

Dnr 1.6-115/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade 

därutöver fram ett eget förslag. I detta instämde Lars Bäck m fl (V). 

 

Lars Bäck m fl (V) lade dessutom fram ett eget yrkade. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation 

Gunnar Sandell m fl (S) och Lars Bäck m fl (V) 

 

Vi vill ha en redovisning i T2:an så att den kan vara ett av underlagen för förslag till 

förändringar i budgeten inför 2015. Då vill vi även ha enheternas egna redovisningar med, 

det är svårt att använda de redovisade resultaten då vi inte vet hur det är i varje enhet! 

 

Reservation utöver gemensam reservation 

Lars Bäck m fl (V)  

 

Vi är tveksamma till denna form av enkäter bland våra medborgare, det känns mera som 

en ganska ytlig traditionell marknadsundersökning riktad till detaljhandelskunder. I denna 
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undersökning så är det 53 % av de svarande som fått hjälp att fylla i den s.k. 

brukarundersökningen. Vi skulle föredra att de ekonomiska resurserna användes till 

djupintervjuer utförda av oberoende personer med kompetens att värdera och granska den 

hemtjänst som utförs för boende i servicehus istället för ett 

marknadsundersökningsföretag.  
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§ 10 

Stöd till näringslivsutveckling i Farsta stadsdelsområde 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens rapport och den fortsatta inriktningen på 

stödet till näringslivsutvecklingen i Farsta stadsdelsområde. 

 

Ärendet 

I stadens översiktsplan anges att centrala Farsta är en av nio tyngdpunkter i ytterstaden 

där bostäder och näringsliv ska utvecklas. I kommunfullmäktiges Vision 2030 är målet  

60 000 nya arbetsplatser i hela söderort. 

 

Förvaltningen redovisar i detta tjänsteutlåtande de processer som pågår och vad vi gör för 

att stödja en positiv näringslivsutveckling i stadsdelsområdet. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-02-13. 

Dnr 1.2.1-707/2013 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade 

därutöver fram ett eget förslag. I detta instämde Lars Bäck m fl (V). 

 

Sebastian Sandström (MP) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och 

lade därutöver fram ett eget förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Berit Snapp (C) anmälde ett ersättaryttrande. 

 

Reservation 

Gunnar Sandell m fl (S) och Lars Bäck m fl (V)  

 

Mycket viktigt med flera arbetsplatser och bostäder för invånarna. Bra med samarbete. Vi 

vill ha en nystart av Tyngdpunkt Farsta med en tyngdpunkt och styrning från Farsta SDN. 

Viktigt med mål, etapper, redovisningar samt dialoger även med invånarna. Finansieringen 

av detta arbete? Ytterstadskänslan ska behållas och stärkas! Vi är tveksamma till insatser 

mellan Globen och Norvik – vi är angelägna om att det inte blir någon ökning av trafiken 

på Nynäsvägen. För att förbättra boendemiljöerna i vårt område måste trafiken t/f hamnen i 

Norvik gå på järnväg och via en ny väg direkt till E4:an i närheten av Södertälje. Vi är 
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dock angelägna om att planera hela 73:an från Gullmarsplan till Nynäshamn för att få ett 

snabbt trafikflöde, för att minska buller och utsläpp, få bättre miljöer för oss invånare.  

 

Farsta gymnasium är en god tillgång för utbildning och forskning när Slakthus-

verksamheten flyttat till Larsboda. Även för nya Larsboda med slakthusverksamheten är 

vi angelägna om miljön, förordar tågtransporter – spåren är nära! 

 

Vi ska värna utbildning och kultur som är synnerligen viktiga för vårt stadsdelsområde. 

 

Reservation 

Sebastian Sandström (MP) 

 

Vi är positivt inställda till rapporten men vill tillägga följande;  

 

Vi är en aktiv del i näringslivsrådet och anser att prioriteringar är bra utformade med en 

god analys som bakgrund. Den lokala företagslotsen är en spännande verksamhet som vi 

gärna ser att man utvecklar vidare. Det framtida miljöarbetet välkomnas och vi ser fram 

emot att se resultatet av detta.  

 

Projektet kring Norvik som Stockholm Hamn håller trådarna i är spännande men 

samtidigt kommer det få konsekvenser för våran stadsdel som vi ser att de saknar ett 

helhetstänk kring. En plan för bullerkorridorer borde genomföras och redovisas för 

nämnden snarast för att kunna ta långsiktiga beslut. Vi vill poängtera att ett inrättande av 

en järnväg till Norvik är av största vikt och som vi ser det en förutsättning för att Norvik 

ska bli en hållbar hamn som ligger rätt i tiden.  

 

Tanken med Tyngpunktsarbetet har varit god men tyvärr har inte resultatet blivit önskvärt, 

vi anser att det är en brist att det inte finns politisk representation i något av strategiråden.  

 

Utvecklingen av Larsbodaområdet måste ske på ett hållbart sätt, vi är positivt inställda till 

flytten av Slakthusområdet till Farsta. En förutsättning för att det ska bli ett modernt, 

livsmedelskluster är ett nytänk kring trafiksituationen i området. En förflyttning av 

Slakthusområdet kommer att innebära en ökad trafik, detta i kombination med de framtida 

planerna för Norvik ger en oroväckande framtidsvision. Att tågräls går in på området är 

viktigt. 

 

Denna är en verklighet som man måste planera för. 

 

Särskilt uttalande 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) 

 

Vi vill understryka vikten av det arbete som beskrivs i ärende 10 och ställer oss till fullo 

bakom de ambitioner som redovisas. 
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Vi anser att det är främst är tre områden som ska prioriteras: 

 

1. Arbetet med utvecklingen av Larsboda till ett livsmedelskluster. 

2. Samarbetet och utvecklingen av stråket Globen–Norviks hamn. 

3. Utvecklingen av ett eller flera kluster av företag och akademier som stärker 

företagsamhet och innovationer i Farsta. 

 

Vi ser med tillfredsställelse på den nära uppföljning av detta arbete som sker i nämndens 

näringslivsråd. Men vi ser också gärna att arbetet fortlöpande redovisas till nämnden i sin 

helhet.  

 

Ersättaryttrande 

Berit Snapp (C) 

 

Till förmån för det särskilda uttalandet från Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP). 
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§ 11 

Ekonomisk månadsrapport februari 2014 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens ekonomiska månadsrapport för februari 

2014. 

 

Ärendet 

Den ekonomiska prognosen till och med februari bygger på avstämning av alla enheters 

planering för året i samband med upprättandet av internbudget samt på bokslut för 2013. 

Sammantaget förväntas verksamheten rymmas inom budget.  

 

Inom äldreomsorgen har antalet placeringar i heldygnsomsorg ökat och ligger över 

planeringsnivån. Detsamma gäller antalet hemtjänsttimmar. Äldreomsorgens 

beställarenhet redovisar ett underskott om 18,0 miljoner kronor. Den kommunala 

utföraren av hemtjänst redovisar ett underskott om 7,0 miljoner kronor.  

 

Individ- och familjeomsorgens barn- och ungdomsverksamhet redovisar ett totalt 

underskott om 3,0 miljoner kronor. Den bokförda nettokostnaden för ekonomiskt bistånd 

är under årets två första månader något under budgeterad nivå och prognosen är ett 

överskott om 2,0 miljoner kronor. Samtliga centrala reserver tas i anspråk. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-03-07. 

Dnr 1.2.1-168/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Lars Bäck m fl (V) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Särskilt uttalande 

Lars Bäck m fl (V) 

 

Vi tackar för rapporten och konstaterar att våra medarbetare trots alliansmajoritetens 

snäva ekonomiska förutsättningar ändå fortsätter att klara av att erbjuda medborgarna i 

vårt område åtminstone ett basbehov av olika välfärdstjänster. Men att samtliga centrala 

reserver behöver tas i anspråk indikerar att högeralliansens nyliberala dogmatism 

överordnas de välfärdsbehov som finns hos de boende inom vårt stadsdelsområde. 

  

Att det finns tecken på kommande underskott när det gäller äldreomsorgen totalt sett och 

vår egen hemtjänst samt individ- och familjeomsorgens barn- och ungdomsverksamhet är 

mycket oroande. 
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Vi kan tyvärr inte befria oss från tanken på att högeralliansen mycket medvetet genom 

snäv medelstilldelning till vår egen kommunala hemtjänst försöker etablera en 

lokalpolitisk motsvarighet till den s.k. ”brända jordens taktik”. I korthet verkar det som 

om målet för majoriteten är att ge vår egen hemtjänst så hårda ekonomiska villkor så att 

de kan återkomma med ett förslag till utförsäljning och privatisering av hela 

verksamheten innan valdagen den 14 september. 

  

Vi kommer därför återkomma med en begäran om att samtliga partier i stadsdelsnämnden 

ska få ta del av ett detaljerat ekonomiskt underlag för de ovan nämnda verksamheterna. 
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§ 12 

Strategi för att motverka hemlöshet i Stockholms stad 2014-2019 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

förslag till strategi för att motverka hemlöshet i Stockholms stad 2014-2019. 

 

Ärendet 

Socialnämnden beslutade i sin verksamhetsplan 2012 att ta fram en samlad strategi för 

stadens hemlöshetsarbete. Strategin fokuserar på hur socialtjänsten kan arbeta för att 

motverka hemlöshet. Det förebyggande arbetet betonas, vissa specifika målgrupper 

tydliggörs och barnperspektivet framhålls liksom ett utvecklat samarbete internt och 

externt.  

 

Förvaltningen ställer sig positiv till strategin, som blir ett bra stöd för det lokala arbetet. 

Att motverka vräkningar och minska antalet hemlösa är dock inte enbart en uppgift för 

socialtjänsten. Strategin borde innehålla ett mer sammanhållet paket och tydliggöra de 

kommunala bostadsbolagens ansvar. Även den svåra bostadsbristen i Stockholm är ett 

stort problem. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-01-07. 

Dnr 1.5.1-750/2013 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade 

därutöver fram ett eget förslag. I detta instämde Sebastian Sandström (MP). 

 

Lars Bäck m fl (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade 

därutöver fram ett eget förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Sebastian Sandström (MP) anmälde ett särskilt uttalande. I detta instämde Lars Bäck m fl (V). 

 

Reservation 

Gunnar Sandell m fl (S) och Sebastian Sandström (MP) 

 

Vi anser att staden ska vara ytterst restriktiv med vräkningar. Det förebyggande arbetet 

och sociala insatser ska minska behovet. Vi accepterar inte att barnfamiljer vräks. Dessa 

punkter ska framgå klart i policyn. 
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Reservation 

Lars Bäck m fl (V)  

 

Vi anser att inga barnfamiljer ska vräkas till hemlöshet. Det räcker inte att 

barnperspektivet ska finnas med i bedömningen  

 

Politikerna får inte fortsätta med sin walk over till marknaden. Om den politiska viljan 

fanns så skulle vi politiker kunna arbeta mot hemlöshet på ett ännu mer effektivt sätt. Som 

det är nu tillåts marknaden sätta agendan och byggbolagen bygger för dem som har 

pengar. Privata företag har inget intresse av att motarbeta hemlöshet om det hotar 

företagens vinster. 

 

Planen för att motverka hemlöshet är på många sätt bra. Det är bra att antalet hemlösa 

minskar (även om sättet att räkna hemlösa kan diskuteras). Men politiker kan göra mer 

om den politiska viljan och ambitionen finns. Vi skulle t.ex. kunna avsätta fler av 

allmännyttans lägenheter till socialtjänsten. Vi skulle kunna bestämma att det ska byggas 

många nya hyresrätter till rimliga priser.  

 

Kraven som människor ska uppfylla för att få en hyresrätt gör det omöjligt för många att 

få ett eget hyreskontrakt. Ombildandet av hyresrätter till bostadsrätter och byggandet av 

nya bostadsrätter och hyresrätter till orimligt höga priser gör att färre människor får eget 

kontrakt. Ett stort bestånd av allmännyttiga hyresrätter till rimliga priser är en 

förutsättning för att arbeta mot hemlöshet. 

 

Enligt strategin erbjuder Stockholms stad både dag- och nattverksamheter till socialt 

utsatta EU-medborgare. Det är viktigt och bra men vi vet att antalet platser på 

nattverksamheterna är så få att de flesta som skulle ha behov av dem inte får plats. Det är 

viktigt att strategin för att motverka hemlöshet är en plan som håller vad den antyder och 

lovar.  

 

Särskilt uttalande 

Sebastian Sandström (MP) och Lars Bäck m fl (V)  

 

Stockholms stad erbjuder svenska medborgare och personer med uppehållstillstånd i 

Sverige en ”tak över huvudet-garanti”. Denna garanti möjliggör att fler människor får 

möjlighet att tillbringa natten inomhus. Stockholm är en kylig stad stora delar av året, och 

ingen människa ska behöva utstå att tillbringa natten utomhus utan tillgång till säng och 

värme. Sverige är ett av världens rikaste länder. Att vi i detta land nekar människor 

tillfredsställelse av grundläggande behov såsom mat, sömn, värme och sanitet, är inte 

förenligt med medmänsklighet och respekt för människors lika värde. 

 

En av EU:s grundprinciper är medborgarnas fria rörlighet. Denna princip innebär att alla 

EU-medborgare har laglig rätt att vistats i Sverige i tre månader. Denna rättighet gäller 

även för de medborgare som saknar möjlighet till egen försörjning, och därmed inte kan 
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få uppehållsrätt. Dessa personer omfattas dock inte av Stockholms stads tak över huvudet-

garanti. 

 

Enligt Socialstyrelsens utredning från maj 2013, hade 274 ”EU-migranter” i Stockholms 

stad kontakt med någon frivilligorganisation eller myndighet under ett dygn. Att 

Stockholm med snart 900 000 invånare inte kan förse dessa personer med en sovplats för 

natten är skamligt. 

 

Det vore önskvärt att undersöka möjligheten att utöka ”tak över huvudet-garantin” så att 

alla som vistas i staden omfattas. För att underlätta inträde på arbetsmarknaden bör staden 

ge alla EU-medborgare rätt till kostnadsfri språkundervisning. 
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§ 13 

Förlängning och komplettering av länsövergripande policy för att förebygga 

missbruk och dopning  

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

KSL:s rekommendation att förlänga den länsövergripande policyn för att förebygga 

missbruk och att komplettera den med arbete mot dopning. 

 

Ärendet 

Kommunerna och landstinget i Stockholms län har under åren 2008-2013 samverkat 

utifrån en gemensam policy för att förebygga och behandla missbruk och beroende. 

Policyn har utgår från Socialstyrelsens nationella riktlinjer, som nu genomgår en 

revidering. Styrelsen för Kommunförbundet Stockholms Län, KSL, föreslår därför att 

policyn förlängs till den 31 december 2015. Enligt ny lagstiftning bör policyn dessutom 

likställas med en formell överenskommelse och kompletteras så att den även omfattar 

arbete mot dopning. 

 

Förvaltningen har inga invändningar mot förslaget. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-02-10. 

Dnr 1.5.1-24/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 14 

Ändrade riktlinjer för tobaks- och folkölstillsynen samt kontroll av receptfria 

läkemedel  

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

förslag till ändrade riktlinjer för tobaks- och folkölstillsynen samt kontroll av receptfria 

läkemedel. 

 

Ärendet 

Kommunfullmäktiges riktlinjer för tobaks- och folkölstillsyn reviderades senast 2011. Nu 

föreslår socialnämnden en ny revidering, bland annat utifrån den planerade lagändringen 

som skulle innebära att kontrollköp åter får göras. Tillsynsavgifterna har inte ändrats 

sedan 2008 och därefter har stadsdelsnämnderna fått utökat ansvar för tillsynen. En 

höjning av avgifterna föreslås. 

 

Förvaltningen är positiv till förslaget. De ändrade riktlinjerna kommer att kunna ge en bra 

vägledning i tillsynsarbetet. Det är bra om möjligheten till kontrollköp kan återinföras. 

Det är också bra att tillsynsavgifterna regleras, även om höjningen kunde ha varit större. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-02-03. 

Dnr 1.5.1-748/2013 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 15 

Fossilbränsleoberoende organisation 2030 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

fossilbränsleoberoende organisation 2030. 

 

Ärendet 

Stadsledningskontoret har utrett förutsättningarna, möjligheterna och kostnaderna för att 

staden år 2030 ska vara en organisation som är oberoende av fossila bränslen. Utredningen 

konstaterar att vi redan är på god väg. Kostnaderna för att nå målet blir marginella och de 

flesta föreslagna åtgärderna för att minska klimatpåverkan kan utföras. 

 

Förvaltningen tycker att rapporten ger god kunskap om hur energianvändningen ser ut 

idag. Den utgör också ett underlag för det fortsatta arbetet med energiomställningen i 

staden. Förvaltningen har inga invändningar mot de föreslagna åtgärderna. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-02-18. 

Dnr 1.5.1-790/2013 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Lars Bäck m fl (V) yrkade att nämnden skulle avslå förvaltningens förslag och lade fram 

ett eget förslag. I detta instämde Gunnar Sandell m fl (S). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Sebastian Sandström (MP) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Reservation 

Gunnar Sandell m fl (S) och Lars Bäck m fl (V)  

 

Nämnden lämnar följande svar på remissen: 

 

Remissen innehåller inte en plan för att Stockholm ska bli fossilbränsleoberoende till 

2030. Istället är det en plan för att minska användandet av fossila bränslen i Stockholm. 

Att påstå att Stockholm kan bli fossilbränsleoberoende med de medel som beskrivs i 

remissen är att använda sig av nyspråk. T.ex. är 20 % bensin i tanken på en etanolbil inte 

fossilbränslefritt oavsett om de nationella målen tillåter fossila bränslen i det fossilfria 

samhället.  
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Stockholm kan inte bli fossilbränsleoberoende så länge som vi alla lever och verkar i en 

värld där nästan alla varor vi konsumerar är beroende av och tillverkade med hjälp av 

fossila bränslen. 

 

Att påstå att Stockholm kan bli fossilbränsleoberoende till 2030 utan en stor omställning 

av alla stockholmares levnadssätt är att ljuga. För att bli fossilbränsleoberoende på riktigt 

skulle vi behöva sluta köra bilar, sluta importera mat och sluta importera varor eftersom 

allt detta är beroende av fossila bränslen. 

 

Om planen ändrar namn och erkänner att målet endast är att minska användandet av 

fossila bränslen så kan vi börja prata om hur vi ska nå ett fossilbränsleoberoende samhälle 

på riktigt. 

 

Särskilt uttalande 

Sebastian Sandström (MP) 

 

Vi välkomnar att staden satsar på att bli en fossilbränslefri stad! Målet är visionärt och 

kommer att kräva stora insatser. 

 

Farsta stadsdelsförvaltning kan antas likna Enskede-Årsta-Vantör i och med att de största 

posterna för utsläpp av fossilt bränsle, med rapportens sätt att räkna, är sjukvård och 

omsorg, livsmedel och byggindustri. 

 

Vad gäller livsmedel så är en köttfri dag på alla stadens, och alltså stadsdelsförvaltningens 

verksamheter, ett bra sätt att få ner klimatpåverkan och också fossilbränsleberoendet. 

 

Vi i Farsta skulle kunna kräva att alla nybyggnationer här sker med energieffektiva 

byggmaterial och att det byggs fler hus i trä. Dessutom skulle det kunna vara standard att 

husen som byggs har lågenergistandard. 

 

Vi noterar även att det i stadsdelsförvaltningens bilflotta, som inte är så stor, bytts ut 

etanolbilar mot diesel och bensinbilar. Vi antar att det blir en annan ordning nu. 
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§ 16 

Aktualitetsprövning av Stockholms översiktsplan  

Svar på remiss från stadsbyggnadsnämnden 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

aktualitetsprövningen av Stockholms översiktsplan. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

En aktualitetsprövning ska göras av stadens översiktsplan varje mandatperiod, vilket 

stadsbyggnadskontoret nu har gjort. De flesta fokusområden bedöms som aktuella men 

inom vissa områden har förändringarna varit så stora att de bedöms som inaktuella. 

Stadsbyggnadsstrategierna bedöms i huvudsak som aktuella. 

 

Förvaltningen instämmer i stadsbyggnadskontorets bedömningar och anser att 

granskningen är väl genomarbetad. Vi håller med om att det är angeläget med en 

helhetssyn på planeringen och att program görs på områdesnivå. För ett lyckat 

genomförande får den tidiga medborgardialogen inte glömmas bort.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-02-17. 

Dnr 1.5.3-779/2013 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade 

därutöver fram ett eget förslag. I detta instämde Sebastian Sandström (MP) och Lars Bäck  

m fl (V). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Sebastian Sandström (MP) anmälde ett särskilt uttalande. I detta instämde Lars Bäck m fl (V). 

 

Reservation 

Gunnar Sandell m fl (S), Sebastian Sandström (MP)  och Lars Bäck m fl (V)  

 

Vi ser ytterstaden som en särart som vi vill behålla, vi vill inte ha innerstadsliknande 

kvarter här. Det är en fördel för invånarna att kunna välja mellan dessa olika 

boendemiljöer. Självklart är det prioriterat att bygga som mycket det går, med tanke på 

bostadsbristen, men det ska vara bra kvalité, rimliga kostnader och god miljö. 

Segregationen ska motverkas. Boende och arbete bör finnas nära varandra. 
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Samrådsformerna måste utvecklas och bli moderna så att alla intresserade har reella 

möjligheter delta. 

 

Särskilt uttalande 

Sebastian Sandström (MP) och Lars Bäck m fl (V) 

 

En socialt sammanhållen och levande stad är en stad som låter sina medborgare vara 

delaktiga. Ett bra sätt att genomföra detta är medborgardialoger. Vi är övertygade om att 

en större delaktig i framtida bebyggelser leder till ett ”yes!  in my backyard”-tänk.  

 

Studenter är en extra utsatt grupp som med sina begränsade resurser under dagens 

omständigheter måste acceptera osäkra bostadformer.  Gruppbostäder är en annan 

bostadsform som också behövs planeras för.  

 

Bostadsförsörjningen för Stockholm stads samtliga invånare med olika ekonomiska 

förutsättningar är en utmaning som behövs tas på allvar och planeras för. I Stockholm 

stads kommun flyttar det in fler busslaster än vad Sweco idag förutser med sin statistik. 

Detta ger samtliga berörda instanser ett ökat ansvar. En konsekvens blir att de olika 

planernas tankar och idéer måste genomföras och följas upp på ett ansvarsfullt sätt. Detta 

görs för lättvindigt idag. 

 

Vi ser idag en risk med en del av den planerade byggnationen i Farsta, vi saknar det 

långsiktiga tänket som i sin tur underlättar en trygg, hälsosam, trivsam och vacker miljö 

som vi alla mår bra av. Förtätningen av stadsdelen får inte ske med bara bostäder i fokus, 

den hållbara närmiljön måste vara en faktor. I uppföljningen nämns vikten av ett 

långsiktigt tänk kring byggnation, och det gläder oss, men i praktiken är detta en ambition 

som inte följs till fullo.  

 

I dokumentet Uppföljning av Översiktplanen nämns också den hållbara 

stadsutvecklingen, och även om ambitionen finns så ser inte vi att den genomförs. Under 

mandatperioden har ett flertal beslut tagits som har inkräktat på Majroskogen och 

Fagersjöskogen.  

 

Rapporten är fylld av en insikt kring realiteten som finns i Stockholm idag och detta ser vi 

positivt på. Tyvärr ser vi åter igen en ambitionsnivå kring miljön och de sociala 

aspekterna som inte är tillräckligt hög. En revidering av dessa är planerad, det är vår 

förhoppning att denna revidering leder till bland annat en större byggnation av små och 

billiga lägenheter.  
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§ 17 

Anmälningsärenden och beslut enligt delegering 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan av nedanstående ärenden och beslut till handlingarna. 

 

Stadsdelsnämndens protokoll den 6 februari 2014 

 

Funktionshinderrådets protokoll den 4 mars 2014 

 

Pensionärsrådets protokoll den 3 mars 2014 

 

Övriga anmälningsärenden och stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendena i en sammanställning daterad 2014-02-26. 

Dnr 1.1-5/2014 

 

Följande beslut har fattats av stadsdelsdirektören under perioden 1 januari – 20 februari 

2014, enligt nämndens delegering. 

 

1. 2014-01-21: Överenskommelse med stadsdelsförvaltningarna Enskede-Årsta-Vantör 

och Skarpnäck om samverkan om insatser Våld i nära relationer. Dnr 2.2.1-37/2014  

2. 2014-01-23: Överenskommelse med stadsdelsförvaltningen Hägersten-Liljeholmen 

om handläggning och utförande av tjänster som syn- och hörselinstruktörer inom 

Farsta stadsdelsnämnds ansvarsområde. Dnr 1.2.5-42/2014 

3. 2014-02-03: Avdelningschef Per-Ove Mattsson utses som tillförordnad 

stadsdelsdirektör för perioden 2014-02-04 – 2014-02-05. Dnr 1.1-57/2014 

4. 2014-02-12: Avdelningschef Per-Ove Mattsson utses som tillförordnad 

stadsdelsdirektör för perioden 2014-03-14 – 2014-03-17. Dnr 1.1-83/2014 

5. 2014-02-17: Avdelningschef Per-Ove Mattsson utses som tillförordnad 

stadsdelsdirektör för perioden 2014-02-26 – 2014-02-27. Dnr 1.1-102/2014 

 

Förvaltningen redovisade även statistik över beslut om vårdnadsbidrag för perioden 1 

januari – 20 februari 2014. Fjorton ansökningar har lämnats in under perioden. Tio 

ansökningar om helt bidrag har beviljats. I fyra ärenden har beslut ännu inte fattats. 
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§ 18 

Nämndens frågor och information från förvaltningen 

 

Förvaltningens svar via e-post på de muntliga frågor som nämndens ledamöter och 

ersättare har ställt vid tidigare sammanträden redovisas i form av en bilaga till nämndens 

protokoll. Sedan förra redovisningstillfället vid nämndsammanträdet den 19 november 

förra året har förvaltningen besvarat fem frågor. Frågor och svar redovisas i bilaga 1. 

 

 

Följande skrivelse lämnades in. 

 

Giftfri förskola (bilaga 2) 

Sebastian Sandström (MP) med instämmande av Lars Bäck m fl (V) samt med 

instämmade av Gunnar Sandell m fl (S) i allt utom den avslutande första punkten. 

 

BESLUT 

Nämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda skrivelsen till ett kommande sammanträde.  

 

 

Inför sammanträdet hade socialdemokraterna lämnat in följande kommentarer och frågor, 

som besvarades av förvaltningen. 

 

1. Tack förvaltningen för en bra informationsnämnd, vi fick en bättre bild av arbetet för 

bättre ledarskap och medarbetarskap. 

 

2. Boulefrågor är fortfarande aktuella, senast fick presidiet frågor av Pensionärsrådet. 

Den ena banan behövs i Hökarängen där en flyttades 2013 – invånarna vill ha den 

tillbaka i stadsdelen på lämplig plats. Förvaltningen bör tillsammans med 

Trafiknämnden och Stockholmshem arbeta för en ny boulebana på Hökarängsplan, 

kanske i närheten av fontänerna. Det andra kravet är en inomhusbana för boule. 

Förvaltningen bör snarast undersöka om det går att ordna en sådan i Farstahallen eller 

i Farsta gymnasium eller någon annan lösning. 

 

Förvaltningens svar: Stockholmshem arbetar för att hitta en lämplig plats för en ny 

boulebana i Hökarängen. Det är inte aktuellt att använda Farsta gymnasiums lokaler 

för boulespel inomhus. Möjligen kan man återigen titta på Farsta sim- och idrottshall 

när skyttet flyttar därifrån. 

 

3. Stadsmiljöfrågor är också aktuella. Sanden är delvis uppsopad, tack för det. Dock är 

det mycket skräp inom stadsdelsområdet. Delvis beror detta på att papperskorgarna är 

för små så skräpet sprids. Förvaltningen uppmanas samarbeta med entreprenören så 

att de signalerara när det är överfulla papperskorgar och byter till större! Dessutom 

skulle Fagersjö behöva ett tätare bestånd av papperskorgar framför allt mellan 

Magelungsvägen och Havsörnsvägen där det inte finns någon! Vi saknar även bänkar 

inne på Farsta torg och föreslår att de som i dag finns bakom planteringen mitt emot 
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Citykyrkan flyttas in på torget. Då kommer de många fler till nytta än med nuvarande 

placering. 

 

Förvaltningens svar: Att byta till större papperskorgar skulle bli mycket dyrt. Vi 

kommer att be entreprenörerna notera om det finns behov av tätare tömning och fler 

papperskorgar. Bänkarna vid Citykyrkan är gjutna i marken och kan därför inte flyttas. 

 

4. Efter några incidenter med bränder den senaste tiden vill vi ha information om hur det 

ser ut med brandsäkerheten vid våra boenden. 

 

Förvaltningens svar: Ett brandskyddsarbete pågår ständigt. Larm finns på boendena, 

liksom brandskyddsombud. Förvaltningen ser även över hur entreprenörerna arbetar 

med detta. 

 

5. Allt fler boende i Tallkrogen oroar sig för alla råttor i området, bl a till följd av alla 

bygg- och reparationsarbeten, överfyllda papperskorgar, dåligt skötta miljöstationer. 

Enl Stockholms stads hemsida bekämpar staden råttor på parkmarker och allmänna 

platser. Frågan är hur förvaltningen arbetar med råttbekämpningen inom stadsdelen, 

finns det "råttprogram" eller liknande? 

 

Förvaltningens svar: Vi arbetar inte med detta men trafikkontoret har en skadedjurs-

grupp. 

 

6. Äldreomsorgen är viktig. Vi anser att de invånare som har behov av särskilt boende 

ska få detta. Vi vill snarast ha en redovisning av planeringen för äldreboende då flera 

platser stängs och viss ombyggnad ska ske. Hur många platser finns? Hur många 

kommer att beviljas boende? Detta för 2014, 2015, 2016. Vi vill även ha en 

redovisning av läget för den viktiga kommunala hemtjänsten i Farsta. Slutligen har vi 

sett att Arbetsmiljöverket meddelat förbud och föreläggande enligt 7 kap 7 § 

arbetsmiljölagen. Edö vård- och omsorgsboende. Efter den 2 januari 2019 utges vite 

om 4 000 000 kr om ej omvårdnadsarbetet vid toalettbesök och personlig hygien kan 

utföras i fritt arbetsutrymme om minst 0,8 m vid sidan om toalettstol samt fritt 

utrymme för hjälpmedel, vad betyder det för platsbedömningen? 

 

Förvaltningens svar: Förvaltningen kommer att redovisa detta och annat vid den 

informella beredningsgrupp för äldreomsorgsfrågor som träffas den 8 maj. 

 

7. Idrottsprofileringen av Farsta stadsdelsområde – uppföljning av beslut (Utl 2011:117) 

Förslag från idrottsnämnden, utbildningsnämnden och Farsta stadsdelsnämnd  

 

Kommunfullmäktige beslutade den 12 april 2010 om ”Söderort 2030 – en 

framtidsvision samt strategi för Söderorts utveckling” och i samband med det gavs 

idrottsnämnden, utbildningsnämnden och Farsta stadsdelsnämnd i uppdrag att 

återkomma med förslag om särskild idrottsprofil för skolorna i Farsta. Berörda 

nämnder formulerade ett gemensamt förslag till idrottsprofilering inom 
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stadsdelsnämndens och idrottsnämndens verksamheter samt inom utbildnings-

nämndens skolor inom stadsdelsområdet. 

 

I september 2011 tog kommunfullmäktige beslut om inriktning för idrottsprofilering 

av Farsta stadsdelsområde. En vision formulerades för utvecklingen av Farsta – ”Om 

tio år är Farsta välkänt som Stockholms idrottsnav. Här har staden, skolor och 

föreningar gått samman och skapat en unik miljö för idrott. I Farsta finns den bästa 

infrastrukturen för idrott och den bredaste ungdomsverksamheten. Skolorna bidrar till 

den bästa talangutvecklingen i hela staden inom många idrotter. 2030 är Farsta 

ledande idrottsnav och uppmärksammat långt utanför stadens gränser.” 

 

Nämnderna lyfte också fram vikten av att stadens ledning aktivt understödjer 

satsningen. 

 

De föredragande borgarråden konstaterade i utlåtandet (Utl 2011:117) ”att förslaget 

till idrottsprofilering av Farsta saknar dock tydliga mål och uppföljningsmått för de 

satsningar som föreslås. I kommande planeringsarbete är det därför angeläget att 

respektive nämnd formulerar mätbara mål som löpande följs upp och utvärderas”.  

 

Redan innan fullmäktige fattade sitt beslut hade både utbildningsnämnden och Farsta 

stadsdelsnämnd fått i uppdrag att återkomma med konkreta förslag till genomförande.  

 

Idrottsnämnden fick i uppdrag att bevaka att insatserna inom idrottsprofileringen 

svarar upp mot de idrottspolitiska målsättningarna att ge fler människor möjlighet till 

motion och idrottande. 

 

Vi har haft svårt att se några resultat av denna satsning. I våra reservationer i de 

berörda nämnderna föreslog vi att förvaltningarna skulle återkomma med konkreta 

förslag och att vi saknade tydliga mål i utlåtandet, målen bör vara mätbara och tiden 

när de ska uppnås bör anges. Vi saknade också redovisning av vilka medel som krävs 

för programarbetet och genomförandet och varifrån dessa ska tas.   

 

Mot bakgrund av ovanstående begär vi nu en redogörelse för vad som har skett samt 

hur de konkreta förslagen till fortsatt genomförande ser ut. 

 

Förvaltningens svar: Vi återkommer med en rapport vid en av nämndens kommande 

temakvällar. 

 

 

Lars Bäck (V) hade före sammanträdet anmält följande fråga: 

 

I anslutningen till behandling av en del ärenden under 2013 fick vi i nämnden med 

beslutsunderlaget de ställningstaganden som de fackliga företrädarna lagt fram i det 

aktuella ärendet, det var mycket informativt. Vi önskar därför att förvaltningen i 

fortsättningen på motsvarande sätt kompletterar beslutsunderlaget i de nämndärenden där 
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arbetstagarorganisationerna lagt fram synpunkter enligt MBL, men även från 

förvaltningsgruppen i de frågor där de fackliga representanterna önskat protokollsföra sin 

uppfattning i något nämndärende. Detta brukar vara praxis i de flesta kommunala 

nämnder och styrelser i andra kommuner. 

 

Förvaltningen hade före sammanträdet svarat via mejl att protokollen från MBL-

förhandlingar som regel skickas ut till nämnden tillsammans med de få ärenden där det 

sker MBL-förhandling, företrädesvis verksamhetsplaner och tertialrapporter. Protokollen 

från förvaltningsgruppens sammanträden, med de noteringar som fackliga företrädare 

eventuellt gör där, anmäls vanligen till nämnden tillsammans med övriga anmälnings-

ärenden, men den rutinen kan förbättras och justeringen av dessa protokoll kan påskyndas 

så att nämnden kan få dem snabbare. 

 

Vänsterpartiet hade inför sammanträdet föreslagit ett gemensamt uttalande mot det 

nazistiska våldet som ett hot mot demokratin, detta med anledning av förra veckans 

nazistiska attack mot antirasister och feminister i Malmö och antisemitiskt klotter mot 

elever i de judiska klasserna på Vasa Real på Norrmalm. Efter en stunds diskussion, där 

allianspartierna förklarade att de inte var beredda att uttala sig enbart mot nazismen utan i 

så fall ville ha ett bredare fördömande av allt våld, kom nämnden fram till att fortsätta 

diskutera ett eventuellt gemensamt uttalande vid nästa gruppledarträff. 

 

 


